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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A támogatások hány százalékát tervezik a táji 
vízvisszatartásra épülő megoldásokra fordítani a 2023-2027-es támogatási időszakban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Örömmel olvasom a „Miért nem készítették fel Magyarországot az elmúlt évtizedben a 
klímaváltozás következtében fellépő aszálykárok megelőzésére, mérséklésére?” kérdésemre adott 
válaszában, hogy a szükséges rövid távú válságkezelés – a bajba jutott gazdálkodók megsegítése – 
mellett a  kormány is felismerte végre, hogy a klímaváltozás következtében fellépő egyre 
szélsőségesebbé váló időjárás a Kárpát-medencét, és benne hazánkat kiemelten veszélyezteti, és 
érinti. Magyarország kiszáradása egy nagyjából ötven éve zajló, egyre gyorsuló folyamat. 
Tudományos tények támasztják alá, hogy a klímaváltozás mellett az eddigi kormányok elhibázott 
vízgazdálkodási politikája is gyorsította.

 

Sajnálatos, hogy az elmúlt évtizedben nem ismerték fel ezt a negatív folyamatot, nem készítették fel
az országot, a magyar agráriumot a várható kihívásokra, nem alakították át a vízgazdálkodásunkat a
táji vízvisszatartásra épülő módszerekkel, mely hatékonyan ki tudja szolgálni a gazdák igényeit, de 
alkalmazkodik a táji adottságokhoz, és védi természeti környezetünket és vízbázisainkat is.

 

Azonban az előttünk álló években is még lehet és kell is érdemi lépéseket tenni, hogy csökkentsük a
kitettségünket és megőrizzünk az ország élelmiszerbiztonságát.

 

Azt is örömmel olvastam válaszában, hogy 2023-27-es időszakra vonatkozó KAP Stratégiai tervben



 
továbbra is ott van az „Agro-ökológiai nem termelő beruházások” támogatási lehetősége, és hogy az
ún. Agro-ökológiai Program (AÖP) is segíteni fogja a környezet- és klímatudatos mezőgazdaság 
térnyerését. Nagyon fontos azonban azt látnunk, hogy a táji vízvisszatartásra épülő megoldások 
agrárpolitikájuk központi elemei lesz-e.

 

Ezért a következő kérdésekre várom miniszter úr válaszát a 2023-27-es támogatási időszakra 
vonatkozóan:

• Mekkora összeggel támogatják a táji vízvisszatartásra épülő megoldásokat (természetesen 
megjelenő vizek megtartása, beszivárogtatása a termőréteg számottevő károsítása nélkül, 
és semmiképp nem tartozik ide a csatorna és víztározóépítés)? Milyen forrásokból történik 
a támogatás?

• Mekkora összeggel támogatják a vízhasználati beruházásokat (vízpótló és egyéb vegetációs
időben történő öntözést)? Milyen forrásokból történik a támogatás?

• A területalapú támogatások esetében milyen módon ösztönzik a gazdálkodókat arra, hogy 
táji vízvisszatartásra épülő megoldásokat válasszanak a választható elemek közül? Milyen 
anyagi és egyéb ösztönzőket terveznek bevezetni a támogatási időszakban erre 
vonatkozóan?

• Összességében mekkora összeget szánnak a táji vízvisszatartásra épülő megoldásokra 
(semmiképp nem tartoznak ide az öntözési célú – vízhasználatfokozó – megoldások)?

Válaszát előre is köszönöm!

Keresztes László Lóránt
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